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Na poziv Havijera Solane 
VLADIKA ARTEMIJE U BRISELU

Beograd - Na poziv Havijera Solane, visokog predstavnika EU za spoljnu politiku i bezbednost, episkop 
rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic), predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije, 
otputovao je juce u Brisel. Razgovorima sa zvanicnicima EU na kojima ce biti reci o situaciji u juznoj 
srpskoj pokrajini, polozaju srpske zajednice na Kosovu i Metohiji i mogucnostima poboljsanja postojeceg 
stanja, trebalo bi, kako je najavljeno, da prisustvuje i Rada Trajkovic, clan SNV Kosova i Metohije i 
srpski posmatrac u Prelaznom administrativnom vecu Kosova. Delegacija SNV vraca se iz Brisela sutra.

U VASINGTONU OTVORENA KANCELARIJA ZA SPOLjNE POSLOVE SPC ZA
SEVERNU AMERIKU I KANADU 

U Vasingtonu je otvorena kancelarija za spoljne poslove SPC za Severnu Ameriku i Kanadu. Osnivacku
skupstinu blagoslovili su mitropolit Srednjezapadno-americki g. Hristifor i mitropolit Hong Konga i cele 

Azije g. Nikita. 
,,Kancelarija je otvorena sa ciljem da se americka javnost upozna sa istinom o stradanju naseg naroda 

na Kosovu i Metohiji, kao i da zastupa interese srpske crkve i srpskog naroda u celini. Delegacija 
Eparhije rasko- prizrenske je sa ostalim ucesnicima konferencije , kojoj su prisustvovali Srbi iz celog

sveta, aktivno uzela ucesce u kreiranju smernica za dalje aktivnosti kancelarije SPC. 
Delegati Konferencije, kao i predstavnici Eparhije rasko-prizrenske, bili su primljeni u Kongresu i Senatu 
od strane svojih domacina, kongresmena Roda Blagojevica i senatora Dzordza Vojinovica. U Beloj kuci 

predstavnike kancelarije SPC i nase eparhije primio je ambasador Dobins sa svojim saradnicima. 
Razgovor je bio usmeren na projekte za povratak prognanih Srba, kao i problem kidnapovanih i nestalih 

lica sa Kosova i Metohije" - izjavio je po povratku iz SAD jerodjakon Vasilije Delic.
Sef kancelarije je jeromonah Irinej Dobrijevic, a telefon je 202 463 86 43 sa predbrojem za Ameriku 

901. Na Internetu je adresa www.oea.serbian-church.net.

POSLEDNJA VEST
MANASTIRU DECANI ZABRANjENO DA KORISTI SVOJE NjIVE!

Danas, 23 maja, upravu manastira Decana posetila je lokalni administrator UN za Decane Helina 
Kakarinen koja je obavestila monahe da je regionalna uprava UNMIK-a za Pecki okrug na celu sa 

Alenom Leroa donela odluku da se jedan deo manastirske zemlje koji je pre rata vracen manastiru 
Decani odlukom Vlade SR Srbije zabranjuje za dalje koriscenje od strane manastira. Naime na toj 
parceli manastirske zemlje koja je zajedno sa ostalih 805 hektara oduzeta od strane posleratne 

komunisticke vlasti u Decanima, izgradjena je sedamdesetih godina pcelarska zadruga sa savremenim 
pogonom za pakovanje meda. Buduci da se radi o najplodnijoj manastirskoj zemlji manastir je uporno 
trazio da se ta parcela vrati na koriscenje vlasniku, tj. manastiru. Vlada Srbije je 1997 godine donela 

odluku o vracanju te zemlje. Medjutim nakon rata na Kosovu i dolaska misije UN lokalni Albanci koji su 
proterali sve Srbe iz decanske opstine resili su da oduzmu tu zemlju i preuzmu zadrugu. Manastir je

izasao sa kompromisnim predlogom da se Albancima predaju masine i ceo pogon koji se moze 
premestiti na drugu lokaciju, a da zemlja i objekat ostanu u vlasnistvu manastira. Medjutim lokalni 

Albanci koji su pod kontrolom pripadnika UCK to su odlucno odbili i napravili su veliki pritisak na Misiju
UN da se manastiru zemlja oduzme posto je navodno "sporna". Ovakvom odlukom kojom se zabranjuje 
koriscenje vec zasejane manastirske zemlje napravljena je velika steta manastiru Decani i bratstvu koje 

se polako potiskuje u same zidine manastira. Zasto je sporna zemlja koju Albanci uporno hoce a nije 
sporna ogromna srpska privatna i drzavna imovina koja je nemilice raskrcmljena sirom Kosova i oduzeta 

od strane Kosovskih Albanaca i brojnih doseljenika iz Albanije. Eparhija rasko-prizrenska ovu 
nepravednu odluku smatra jasnim znakom slabosti Misije koja pravi ustupak Albancima koji ocigledno 

zele da etnicki ociste jednu od poslednjih srpskih oaza na podrucju Metohije. SPC i SNV KiM ce od Misije 
UN najostrije zahtevati da povuce ovu odluku i da ne uzurpira manastirsku zemlju koja je neophodna za 

prezivljavanje monaske zajednice u manastiru Decani.

Govor vladike Artemija na medjunarodnom skupu u Briselu
UTAMNICENA JE SLOBODNA REC U SRBIJI I NA KOSOVU
Brisel - Vladika rasko-prizrenski Artemije juce se u Briselu obratio ucesnicima medjunarodnog skupa za 
solidarnost s nezavisnim medijima u Srbiji i pozvao zemlje Evropske unije da pomognu slobodna 
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sredstva informisanja u Srbiji i na Kosovu.
Vladika je naglasio da je "Srbija u informativnom mraku" i da je "taj informativni mrak i na Kosovu". On 
je dodao da su "sve sijalice pogasene u Srbiji, nezavisni mediji su zabranjeni i blokirani, utamnicena je 
slobodna rec. U Srbiji i na Kosovu nije moguce saopstiti istinu o onome sto se dogadja". Vladika 
rasko-prizrenski je podvukao da je "duznost citave medjunarodne zajednice da nadje nacina da se rec 
oslobodi. Ljudsku rec mogu da vezu oni koji pokusavaju na vlasti ostanu putem tiranije i diktature", 
upozorio je Artemije. On je takodje ukazao na to da, "kad je medjunarodna zajednica dosla da donese 
slobodu na Kosovu, slobodu je donela samo za jedannarod - za Albance. Za sve ostale nastalo je novo 
ropstvo".
"Mi, Srbi", podvukao je on, "liseni smo svih mogucih ljudskih prava, ubijaju nas gde stignu. Mi, srpska 
zajednica na Kosovu, nemamo nikakve medije, ni zavisne ni nezavisne. Zato je ovaj skup bitan da se 
pomognu nezavisni mediji i u Srbiji i na Kosovu, jer Kosovo nije nezavisna drzava vec je deo Srbije i 
Jugoslavije i mi delimo sudbinu ostalih u Jugoslaviji", zakljucio je vladika Artemije.
On je juce o stanju na Kosovu razgovarao sa visokim predstavnikom medjunarodne zajednice 
Havijerom Solanom. (Beta)

Episkop rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic)
POJACANA BEZBEDNOST ZA SRBE
Beograd - Tokom trosatnog razgovora sa Havijerom Solanom, visokim predstavnikom EU za spoljnu 
politiku i bezbednost, na ciji poziv je delegacija Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije boravila u 
Briselu, bilo je reci o stanju na Kosovu i Metohiji, kao i konkretnim predlozima obe strane da se stanje 
srpske zajednice u Pokrajini popravi - izjavio je za Danas episkop rasko-prizrenski Artemije, predsednik 
SNV Kosova i Metohije, po povratku iz Brisela.
- Razgovarali smo o pojacanoj bezbednosti za pripadnike srpske zajednice i uslovima povratka
prognanih Srba na Kosovo i Metohiju. Osim Osojana razmatrana su i druga mesta u americkom sektoru, 
oko Pristine i Gracanice, u koja bi nasi ljudi mogli da se vrate, kao i sva pitanja vezana za njihov 
povratak - objasnio je vladika Artemije.

Mitropolit crnogorsko-primorski Amfilohije (Radovic) najavio za nedelju
KANONIZACIJA NOVOSVETITELJA
Beograd - U Spomen hramu svetog Save na Vracaru u nedelju 21. maja, na sabornoj liturgiji koju ce 
sluziti patrijarh srpski gospodin Pavle, uz sasluzenje svih arhijereja SPC obavice se svecani cin javnog 
proglasenja i kanonizacije srpskih novomucenika, najavio je na jucerasnjoj konferenciji za novinare 
mitropolit crnogorsko-primorski Amfilohije (Radovic).
Govoreci o stradanju mitropolita Joanikija, mitroplit Amfiolohije je istakao da su u Crnoj Gori od 115 
svestenika koji su ubijeni od pocetka Drugog svetskog rata, samo dvanaestoricu ubili fasisti, dok su svi 
ostali zrtve komunista. "Zato i nije cudo sto je u Crnoj Gori tako malo svestenika i sto postoje takvi 
problemi sa Crkvom. Citave generacije odrasle su bez Crkve i svestenika, tako da ne cudi da se mogu 
javljati takvi fenomeni kao sto su autokefalne grupacije koje su podstaknute od istih ljudi koji su ubijali 
svestenike i unistavali Crkvu 50 godina", naglasio je mitropolit Amfilohije.

Prvi put u istoriji SPC obavljena javna kanonizacija novosvetitelja
ZASTUPNICI STRADAJUCEG NARODA
Beograd - Patrijarh srpski gospodin Pavle sa arhijerejima Srpske pravoslavne crkve i crkvenim 
visokodostojnicima Jerusalimske patrijarsije sluzio je juce u Spomen hramu svetog Save na Vracaru 
sabornu liturgiju, na kojoj je prvi put u istoriji SPC, obavljeno javno proglasenje i kanonizacija srpskih 
novomucenika. Za nove srpske svetitelje proglaseni su: mitropolit dabrobosanski Petar (Zimonjic), 
crnogorsko-primorski Joanikije (Lipovac) i zagrebackog Dositeja, episkopi: gornjokarlovacki Sava 
(Trlajic) i banjalucki Platon (Jovanovic), arhimandrit Rafailo (Momcilovic), protojereji: Branko 
Dobrosavljevic i Djordje Bogic kao i sluga Bozji, mucenik Vukasin iz Klepaca. Osim mitropolita Joanikija, 
koga su ubili komunisti, ostali novi svetitelji bili su zrtve ustasa za vreme Drugog svetskog rata.
- Proslavljenje upomene nasih najnovijih svestenomucenika, mucenika i ispovednika darovalo je nasoj 
mucenickoj crkvu veliku duhovnu radost... Njihove molitve bice dragoceno zastupnisvo pred prestolom 
Bozjim za stradajuci srpski narod na Kosovu, Metohiji i svim oblastima gde jos uvek strada celjad SPC - 
pise, izmesu ostalog, u povelji Svetog arhijerejskog sabora SPC, koju je procitao episkop 
zapadnoamericki Jovan (Mladenovic).
Poglavar SPC je naglasio da se "proslavljajuci sada i svagda svete mucenike i ispovednike iz roda
nasega molimo se i njihovom i nasem Gospodu, da ako moramo da stradamo da to bude na putu
pravde Njegove i istine Njegove".
- Gospode, ne dopusti da stradamo zbog nepravde nase i mrznje ma prema kome - naglasio je patrijarh
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Pavle u besedi nakon liturgije, moleci se za "mir nama i neprijateljima nasim, koji nam je svima
neophodan".
Pored ikona novoproglasenih srpskih svetitelja, kojima je juce patrijarh Pavle blagoslovio vernike,
Beogradjani su juce mogli da se u velikom hramu svetog Save poklone i jednoj od najvecih hriscanskih 
relikvija, ikoni Presvete Bogorodice Jerusalimske. Ikona je povodom 2000. godisnjice hriscanstva, po 
blagoslovu jerusalimskog patrijarha Diodora, zajedno sa delicem Casnog Krsta, pocetkom prosle nedelje 
doneta u Beograd.
Relikvije iz Jerusalima, prema recima mitropolita neopolskog Amvrosija, koji je ime Jerusalimske 
patrijarsije pozdravio poglavara i arhijereje SPC, donete su da "posreduju pred Bogom za mir Crkve i 
naroda, za prestanak raskola, za zastitu omladine i napredak celog srpskog naroda". Ikona Presvete 
Bogorodice Jerusalimske sinoc je vracena u Jerusalim.

RAZMISLJANJE STOJANA NOVAKOVICA
.... Ali, sta ce biti sa ovim jadnim narodom? Sta ce od njega biti, ako se i drugi sve vise stanu povoditi 
za primerom moga oca (poturcio se - primedba priredjivaca), kao sto se vec opazalo, dok trajase turska 
vlast? 
- E to je ono. Tu je borba, sinko! Tu borbu treba prihvatiti obadvema rukama, svom snagom. Narodu 
treba cuvati veru...Ako jos narodu ne sacuvamo veru, sve je propalo za navek...
...Ako je milost Bozja volja da ovaj narod sacuva, ona ce sanuti u usi ono sto treba onome kome treba. 
Niko nas ne moze spasti osim milosti i volje Bozje. Manastiri treba da se cuvaju. U njima uvek treba da 
ima pouzdanih ljudi. Kad opuste manastiri, kad zamuknu crkve i svestenici - Srbi su propali.
(Odlomak iz romana Stojana Novakovica KALUDjER I HAJDUK)

MASKIRANI BATINASI PREBIJALI STUDENTE
Beograd, 24. maj - Grupa od tridesetak maskiranih momaka upala je na Elektrotehnicki fakultet sinoc 
oko 22.45 i nasrnula na studente Arhitektonskog fakulteta koji su u tom trenutku krenuli ka izlazu.
Studenti su odlucili da sa svoja dva profesora izadju posle upozorenja cuvara, a posetio ih je i dekan
Arhitektonskog fakulteta Aleksandar Kekovic i porucio se da se nada da ce biti pametni. Napadaci su
imali zelene hirurske maske na licu i bili su naoruzani motkama. Tukli su studente i studenkinje ne
gledajuci gde udaraju. Kada je veci deo studenata uspeo da izadje zakljucali su vrata, a iz fakulteta su
se culi jauci. Onda su propustili i ostale studente, a poslednji su izasli dvojica profesora, koji su rekli da
u zgradi vise nema studenata. Ni oni nisu prosli bez udaraca. Napadaci su u jednom trenutku izasli
ispred zgrade i pojurili studente, ali su ubrzo odustali. Neposredno posle toga ispred zgrade su stigla tri
bela "stojadina" iz kojih su izasli nemaskirani ljudi u crnim odelima i usli u Fakultet.

Agencija Rojters o ubistvu srpskog sluzbenika UN na Kosovu
TOPOLJSKI UBIJEN POSLE OPTUZBE ZA RATNE ZLOCINE U LISTU DITA
Pristina - Srbin Petar Topoljski koji je, radeci za UN na Kosovu, ubijen pre neki dan, bio je optuzen za 
ratne zlocine u jednom albanskom casopisu neposredno pre ubistva, javlja Rojters. Ovo otkrice je 
izazvalo snaznu osudu UNMIK-a, koji je cesto upozoravao lokalnu stampu na albanskom jeziku da 
objavljivanje imena ljudi koji se optuzuju za navodne ratne zlocine moze ohrabriti pojedince da uzmu 
pravdu u svoje ruke. Telo 25 godina starog Topoljskog, koji je izboden na smrt, pronadjeno je blizu 
Pristine pocetkom nedelje. On je nestao prosle nedelje, dok je bio na radnom zadatku.
U lokalnom albanskom listu Dita objavljen je, krajem proslog meseca, tekst u kome se Topoljski 
optuzuje da je bio clan paravojnih jedinica tokom proslogodisnjih borbi na Kosovu i da je ucestvovao u 
sprovodjenju terora nad Albancima. Policija veruje da je ovaj tekst, u kome su dati detalji o mestu rada 
i kretanja Topoljskog, mogao da izazove njegovo ubistvo.
U UNMIK-u, gde je Topoljski bio zaposlen kao prevodilac, rekli su da ne postoje nikakvi dokazi o 
njegovoj umesanosti u bilo kakve zlocine. (FoNet)

Srpsko nacionalno vece Kosova i Metohije
ALBANSKI LIDERI PROTIV POVRATKA PROGNANIH SRBA
Gracanica, Beograd - Pojedini albanski politicki krugovi na Kosovu i Metohiji poceli su sa organizovanjem 
mitinga i protesta protiv povratka proteranih kosovskih Srba, uslovljavajuci povratak prognanika 
oslobadjanjem albanskih zatvorenika, privodjenjem odgovornih za ratne zlocine pravdi i vremenom 
potrebnim da se "zacele rane rata", javlja Infomativna sluzba SNV Kosova i Metohije.
"U sklopu te kampanje pojavilo se i pismo Etema Cekua, predsednika opstinskog veca Peci, objavljeno 
pre dva dana u listu Koha Ditore u kome se ovaj lokalni albanski lider, inace, blizak krugu Ramusa 
Haradinaja iz UCK, otvoreno suprotstavlja povratku srpskog stanovnistva", navodi se u saopstenju.
Istice se stav Komiteta za povratak prognanih Srba da se povratak pripadnika srpske zajednice ne moze 
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uslovljavati, jer je rec o pravu gradjana koje je zagarantovano i Rezolucijom 1244.

Komentar protosindjela Save:
SRPSKOJ OPOZICIJI NE TREBA TROJANSKI KONJ
Komentar;
Tvrdnja g. Olivera Ivanovica koju prenosi Beta da vladika Artemije i g. Momcilo Trajkovic "direktno ili 
indirektno blokiraju ulazak predstavnika mitrovackog SNV u demokratsku opoziciju Srbije" predstavlja
netacnu tvrdnju. Da bi g. Oliver Ivanovic mogao da se javno ukljuci u rad srpske opozicije potrebno je 
da se pre svega jasno i nedvosmisleno izjasni o rezimu predsednika Milosevica. Zaista je indikativno da 
osim tvrdnje da ne radi po direktivi rezima, g. Ivanovic nijednom recju nije osudio teror i represiju 
rezima, otimanje slobodnih medija i premlacivanje srpske omladine. S druge strane Ivanovic ne 
propusta da svaki dan napadne u medijima vladiku Artemija i SNV. Clanovima SNV koji podrzavaju
vladiku Artemija i SNV KiM na podrucju Mitrovice i severnog Kosova vise puta je otvoreno preceno od 
strane Ivanovicevih ljudi. Takvo ponasanje Ivanovica niposto ne predstavlja kredibilnu ulaznicu u 
opozicioni blok.

SNV Kosova i Metohije trazi od KFOR-a
SUPROTSTAVITE SE ALBANSKOM TERORIZMU
Gracanica, Beograd - Clan Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije, Randjel Nojkic razgovarao je u 
Gracanici sa politickim savetnikom americkog generala Rikarda Sanceza povodom svakodnevnih 
incidenata na podrucju Vitine, javila je informativna sluzba SNV Kosova i Metohije.
U saopstenju iz Gracanice istice se da SNV Kosova i Metohije od americkih snaga na Kosovu zahteva da 
se otvoreno suprotstave albanskom terorizmu i nepristrasno obavljaju svoju ulogu mirovnih snaga. U 
protivnom srpski narod nece moci i dalje da tolerise organizovano nasilje koje sprovode pripadnici 
Zastitnog korpusa Kosova i drugih ekstremnih grupa, opominje SNV Kosova i Metohije.

Sef UNMIK-a smatra da je autonomija iz 1974. najbolja za Kosovo
KUSNER BRANI TACIJA
BON (Beta) Sef Unmika Bernar Kusner smatra da je autonomija Kosova, kakva je postojala prema 
Ustavu SFRJ iz 1974. godine, bila najbolje vreme u pokrajini i da ce se "buduca resenja za pokrajinu
zasnivati delom i na ovom modelu". U intervjuu za nemacki nedeljnik "Spigel" Kusner je rekao da ce se
pri stvaranju tog novog modela "u obzir jos uzeti i pitanja postovanja ljudskih prava i uloga Evrope".
"Citav region mora da se tretira onako kako je srednja Evropa tretirana posle Drugog svetskog rata", 
rekao je Kusner.
On je odbacio tvrdnje da je bivsi lider "OVK" Hasim Taci "odgovoran za teror nad Srbima i onima koji 
drugacije misle " i da "OVK" i dalje ima odrede smrti".
"Za to nema nikakvih dokaza, jer bismo u protivnom uhapsili odgovorne. Ako je neko proizveo klimu 
osvete i mrznje, onda je to Slobodan Milosevic", rekao je Kusner.
Pisanje zapadnih medija o tome da je u toku istraga protiv Tacija zbog zlostavljanja, ubijanja i ucena, 
Kusner je nazvao spekulacijama..
"Zasto me stalno pitate o mojim navodnim greskama? Pricajmo malo o mojim uspesima", pobunio se
sef Misije UN na Kosovu, Bernar Kusner u razgovoru sa urednicima nedeljnika Spigl, koji su ga zasuli
rafalom neprijatnih pitanja.
Sebi u prilog, Kusner je, medjutim, mogao navesti da 52 hiljade zaposlenih sada prima za cetvrtinu vece 
plate nego prosle godine, da ce ubrzo poceti povratak izbeglih Srba, da u Mitrovici, u jednoj fabrici,
prema projektu Evropske unije, rade zajedno Srbi i Albanci ("Ne zaboravite: svi podeljeni gradovi se
jednog dana ujedine", podseca Kusner), da se godisnje izgradi 20 hiljada kuca, mada bi trebalo da ih
bude 60.000.
"U okviru mirovne misije prvi put smo preduzeli razoruzavanje ,,OVK" i to u roku od dva meseca. U
tome nismo kompletno i savrseno uspeli, ali ni profesionalni britanski vojnici nisu uspeli da razoruzaju, 
ni posle tridesetogodisnje borbe, gerilu u Severnoj Irskoj", objasnjava Kusner.
Pitanje "Spigla" da li je NATO godinu dana nakon rata protiv Milosevica sada prokockao tu pobedu, 
Kusner je nazvao besmislenim.
Na pitanje da li je ipak moglo da se spreci da Albanci sa Kosova proteraju 240.000 Srba i drugih 
manjina, Kusner je ocenio da "oni nisu fizicki proterani, vec da je to bila posledica krvave istorije duge 
vekovima".
"Nisam uopste siguran", odgovara Kusner na primedbu novinara da, sto se tice
Albanaca, ¢voz ide u pravcu nezavisnosti': "U nasem zajednickom upravnom telu, vodje Albanaca vise
ne traze nezavisnost. Shvatili su da je medjunarodna zajednica protiv toga", istice Kusner. ¢Sustinska
autonomija', o kojoj govori Rezolucija Saveta bezbednosti 1244, ostvarice se, po Kusnerovom misljenju, 
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opstinskim izborima, koji ce se odrzati na jesen i izradom ustava, koja ce medjutim, potrajati. "Sve to 
cini ovu misiju zaista teskom", zakljucuje Kusner, koji svoje ucesce u stabilizaciji prilika na Kosovu
¢orocava' do zavrsetka lokalnih izbora na jesen ili do kraja godine. "Svi smo, naravno, pomalo umorni",
priznaje sef Misije UN na Kosovu Bernar Kusner, na kraju intervjua koji objavljuje jucerasnji Spigl.

NIN
FIJASKO PLAVIH SLEMOVA
Amerikanci su, posle poraza mirovnjaka u Africi, a pre toga na osnovu svog iskustva iz napada na
Jugoslaviju, resili da plave slemove ubuduce pomazu samo iz vazduha, pod uslovom da UN plate skupe
letove americkih bombardera.
Najcudniji predlog dosao je iz Haga: da se mirovne snage - privatizuju 
Mirovne snage Ujedinjenih nacija poslednjih godina dozivljavaju neuspehe u odrzavanju mira u kriznim
podrucjima sirom sveta. S jedne strane, plavi slemovi su sve cesce u situacijama u kojima se tesko pravi
razlika izmedju odrzavanja mira i nametanja mira, pri cemu ovo drugo donosi opasnost da mirovnjaci
upotrebe oruzanu silu protiv onih koje treba da pomire ili da se cak svrstaju uz jednu od strana u
sukobu. S druge strane, zahtevi za "robustnije" delovanje mirovnih snaga, obrazlozeni pravom na nuznu
samoodbranu, nesumnjivo govore o poljuljanom ugledu Ujedinjenih nacija i u suzbijanju medjunarodnih
kriza. 
Ranije se verovalo da vec sam autoritet UN treba da stiti plave slemove kao sto autoritet Skotland jarda 
stiti nenaoruzanog "bobija" na londonskim ulicama. Danas, u kriznim oblastima nije tako, sto ubedljivo
pokazuje fijasko "plavih slemova" u Sijera Leoneu, a izgleda da vise nije tako ni na londonskim ulicama. 
U Somaliji su 1993. americki mirovnjaci bili masakrirani, pored ostalog i zato sto su pod "plavim 
slemovima" pokusali da dejstvuju poput Ramboa. U Bosni su potom francuski vojnici bili vezani lancima 
za stubove mostova koje je NATO nameravao da bombarduje. Onaj cuveni "dvostruki kljuc" iz Bosne, 
koji je mirovne snage UN podredio NATO-u, sto je bilo fakticko priznanje o poljuljanom ugledu plavih 
slemova, na Kosovu nije ni pominjan. Na Kosovo NATO nije dosao pod plavom zastavom, a UNMIK ni 
posle 11 meseci ne uspeva da dokaze svoju efikasnost i, sto je jos zalosnije, svoju nepristrasnost. Sada 
je u Sijera Leoneu jedan nasilnik, koji se ponasa kao africki Pol Pot, pretvorio pet stotina plavih slemova 
u svoje taoce i osujetio njihovu mirovnu misiju. Tim povodom u Ujedinjenim nacijama konacno je 
postavljeno kljucno pitanje: cemu sluze i kako treba da dejstvuju mirovne snage.
Predoceno stanje u Sijera Leoneu vise se ne tice samo te zemlje, nego cele Afrike. Crni kontinent vec 
ima nekoliko otvorenih ratnih frontova za cije gasenje mirovne snage UN ocigledno vise nisu sposobne, 
a velike zapadne sile cak ni dovoljno zainteresovane - ako zalopojke Kofija Anana nisu preuvelicane. 
Posle iskustva u Somaliji Amerikanci ne zele da se ukljucuju u operacije UN u kojima mogu da ginu 
njihovi vojnici. Slican pristup krizama u Africi imaju i ostale velike zapadne sile, osim kad su direktno 
pogodjeni njihovi nacionalni, prevashodno ekonomski interesi. Zapad je zauzeo stav da ne eli da
"spasava Afriku od nje same" i da africke krize i sukobe ubuduce treba da resavaju sami Afrikanci.
Ispostavilo se, ne samo u Sijera Leoneu, da to nije moguce, jer su africki "plavi slemovi", kojima se 
uglavnom pridruzuju mirovnjaci iz drugih siromasnih zemalja treceg sveta, za to slabo obuceni i tehnicki
slabo opremljeni. Uz to, sve mirovne operacije UN su skupe. 
Kofi Anan je predlozio da se, prilikom izrade nove "koherentnije strategije odrzavanja mira", ustanove 
"jasnije smernice" delovanja mirovnih snaga i ustale cvrsti mandati. Tako bi UN bile involvirane samo 
"ako postoji mir koji treba odrzati". Tacnije, nuzna je saglasnost sukobljenih strana o primeni mirovnih 
sporazuma, a ne da se "plavi slemovi" salju da mir namecu. Istovremeno, Savet bezbednosti bi morao 
davati jasnija ovlascenja mirovnim snagama kad mogu "koristiti sva neophodna sredstva radi ostvarenja 
svojih misija", odnosno kad mogu da koriste, u samoodbrani, oruzanu silu. 
Amerikanci nisu zurili sa odgovorom koji je Anan zeljno ocekivao. Posle teskog poraza mirovnjaka u 
Sijera Leoneu, a pre toga na osnovu svog iskustva iz napada na Jugoslaviju, oni su resili da "plave 
slemove" ubuduce pomazu samo iz vazduha, pod uslovom da UN plate skupe letove americkih 
bombardera. Tako zivoti vojnika iz bogatih zemalja postaju sve skuplji, a zivoti civila iz siromasnih
zemalja sve jeftiniji.
Najcudniji predlog, medjutim, dosao je iz Haga: da se mirovne snage privatizuju. Jonah Sulhofer-Vol, 
istrazivac iz holandskog Aserovog instituta za medjunarodno pravo, predlozio je nedavno u "Vasington
postu" da se razmislja o mogucnosti angazovannja privatnih poluvojnih kompanija za gasenje ratnih
zarista umesto "plavih slemova". Jednu takvu kompaniju - "Egzekjutiv autkamz" (EO) iz Juzne Afrike - 
vec je bila angazovala vlada u Sijera Leoneu i ona je uspela da buntovnike prinudi na mirovni sporazum. 
Njena operacija u toku 21 meseca bila je efikasna i kostala je 35 miliona dolara, dok bi polugodisnja 
neefikasna misija "plavih slemova" premasila 260 miliona, tvrdi ovaj stedljivi Holandjanin. 
Druga takva kompanija, "Sandlajn internesenel", bila je u slicnim operacijama uspesna ne samo u Africi 
nego, 1994, i na "ratistima u bivsoj Jugoslaviji, gde je obezbedila kontakt 45 pogranicnih monitora sa 



Poseta Americi Sreda http://www.glaskim-html.proba/glasnik/brojevi/broj07.htm

6 of 14 4.10.2007 17:52

Stejt departmentom", otkriva ovaj holandski naucnik. 
Naravno, UN ne zele placenike, a svi zaziru i od mogucnosti postojanja privatnih vojski, ali pogibija 
takvih vojnika se ne tice drzava, dok je pogibija regularnih vojnika veliki politicki problem za svaku 
vladu, objasnjava predlagac. 
Uprkos svemu, ne izgleda sve izgubljeno. Ni UN ne zele nove neuspesne misije i Ananovo insistiranje na 
jasnim mandatima mirovnih snaga izgleda da implicira da "humanitarna intervencija", primenjena
povodom stanja na Kosovu, nije prihvacena kao univerzalno pravilo.
Ili je Afrika jedno, a Evropa drugo. 
Dragoslav Rancic

Informativna sluzba SNV KiM
DNEVNO SAOPSTENJE ZA STAMPU SNV KiM
Gracanica, 18. maj 2000.
Na poziv Havijera Solane, visokog predstavnika EU za spoljnu politiku i bezbednost, episkop 
rasko-prizrenski Artemije (Radosavljevic), predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije, 
otputovao je danas u Brisel. U razgovorima sa zvanicnicima EU na kojima ce biti reci o situaciji u juznoj 
srpskoj pokrajini, polozaju srpske zajednice na Kosovu i Metohiji i mogucnostima poboljsanja postojeceg 
stanja ucestvovace i dr Rada Trajkovic, clan SNV Kosova i Metohije i srpski posmatrac u Prelaznom 
administrativnom vecu Kosova. 
* * *
Srpsko nacionalno vece Kosova i Metohije najostrije osudjuje nasilno i bezakono ponasanje rezima 
prema slobodnim medijima. Zatvaranje Studija B, Radio B92, Radio Indeksa i drugih medija predstavlja 
najotvorenije krsenje osnovnih demokratskih prava naroda u Srbiji. SNV KiM takodje najostrije osudjuje 
i organizovano nasilje koje rezimska policija sprovodi po ulicama nasih gradova zlostavljajuci narod koji 
je izasao da se suprotstavi desetogodisnjoj diktaturi i teroru rezima. Slobodoljubivi i pravoslavni srpski 
narod na Kosovu i Metohiji, koji narocito u poslednjih godinu dana placa krvave plodove Miloseviceve 
politike, zajedno sa SNV KiM ostaje solidaran sa svojom bracom koja se bore za slobodu i bolje sutra.
* * *
SNV KiM takodje izrazava solidarnost sa srpskim zatvorenicima u Mitrovici koji pokusavaju da strajkom 
gladju privole medjunarodnu zajednicu da im obezbedi fer sudjenje. Nastojanje da se nasim ljudima 
obezbedi nezavisno i fer sudjenje predstavlja prioritet SNV KiM i nasi predstavnici su se za ovo 
neprestano zalagali na svim sednicama PSK i PAVK-a. Smatramo neprimernim da se mitinzi za podrsku 
nasim zatvorenicima koriste za propagandu protiv SNV KiM od strane nekih mitrovackih celnika. Kao i 
mnogo puta do sada ponavljamo da ovakva nekonstruktivna politika stvaranja razdora i podela 
ponajvise steti srpskom narodu i ide na ruku nasim neprijateljima. 

Gracanica, 19. maj 2000.
Na poziv Havijera Solare, visokog predstavnika EU za spoljnu politiku i
bezbednost, episkop rasko-prizrenski Artemije, predsednik Srpskog nacionalnog veca Kosova i Metohije i 
dr Rada Trajkovic danas su boravili u Brislu. Pored sastanka sa g. Solanom clanovi delegacije SNV KiM 
imali su susrete i sa srugim zvanicnicima EU. Delegacija SNV je kao i vise puta do tama g. Solanu 
upoznala sa teskim uslovima u kojima zive Srbi na Kosovu i Metohiji i zahtevala da se sto pre preduzmu 
konkretne mere kako bi se bezbednostna situacija popravila. Nakon sastanka sa Havijerom Solanom 
episkop Artemije je izjavio da ce predstavnici SNV KiM i nakon juna nastaviti sa ucescem u telima 
privremene administracije Kosova samo ako se posebnim merama medjunarodne zajednice bude 
garantovala osnovna bezbednost srpskom narodu i ukoliko pocne proces povratka srpskih prognanika. 
Povodom predstojecih izbora na jesen episkop Artemije je izjavio da bez slobode zivljenja ne moze biti 
ni slobodnih izbora. Clanovi delegacije SNV KiM su dodali da fer i slobodnih izbora moze da bude samo 
ukoliko se na Kosovo i Metohiju vrate prognani Srbi i ukoliko se svima stanovnicima juzne srpske 
pokrajine omoguci miran i slobodan zivot. Do tada SNV KiM nece podrzati ni proces registracije ni 
izbora.
* * *
Episkop Artemije je apelovao na vlade zapadnih zemalja da podrze slobodu medija u Srbiji kao i 
stvaranje nezavnisnih srpskih medija na Kosovu. G. Solana je obecao da ce uskoro biti objavljene 
informacije o najnovijem paketu mera kojima treba da se pomogne srpski narod na Kosovu i Meothiji. 
* * *
G. Randjel Nojkic danas se u Gracanici sreo sa politickim savetnikom americkog generala Rikarda 
Sanceza. Predstavnik SNV KiM je izrazio najvecu zabrinutost zbog svakodnevnih incidenata na podrucju 
Vitine gde ekstremne naoruzane albanske bande uporno terorisu srpski narod tog kraja provocirajuci 
nasilje. Od americkih snaga na Kosovu SNV KiM zahteva da se otvoreno suprotstave albanskom 
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terorizmu i nepristrasno obavljaju svoju ulogu mirovnih snaga. U protivnom srpski narod nece moci i 
dalje da tolerise organizovano nasilje koje sprovode pripadnici Zastitnog korpusa Kosova i drugih 
ekstremnih grupa. 

Gracanica, 21. maj 2000.
Danas, 21.5.2000 oko 4.00 ujutro zapaljena je kuca Srbina Jankovic Vekoslava koja se nalazi u 
romskom delu grada. Da bi napadaci dosli do te kuce morali su da prodju punkt KFOR-a koji se nalazi u 
blizini. Posle paljenja kuce nemacki KFOR koji je razmesten u gradu nista nije preduzeo.
* * *
Kasno sinoc, u subotu 20.5.2000 oko 23.30 casova pucano je na kucu Srbina, Simic Ivana, takodje u 
Orahovcu. U trenutku napada svi ukucani, muz, zena i troje maloletne dece nalazili su se u kuci. Na 
srecu niko nije povredjen. Posle ovog napada UNMIK je preselio majku i troje dece u bezbedniji deo 
grada u slucaju da se napad ponovi.
* * *
Prethodnih dana takodje je izvrseno vise napada na srpske i romske kuce u Orahovcu. Tacnije, 4 srpske 
i 4 romske kuce su spaljene. U trenutku napada u kucama nije bilo nikoga.
* * *
Srpsko nacionalno vece najostrije protestvuje zbog najnovijih teroristickih napada na Srbe, Rome i 
njihovu imovinu u Orahovcu. Pored albanskih ekstremista koji vec citavu godinu nekaznjeno sprovode 
nasilje po Orahovcu i okolini odgovornost za ove napade i zrtve snose i predstavnici lokalnog KFOR-a i 
UNMIK-a koji nisu razoruzali ekstremiste niti preduzeli odlucnije mere protiv albanskog terora. 
* * *
U Orahovcu pored lokalnog svestenika oca Milenka, paroha hocanskog, redovno borave i monasi 
rasko-prizrenske eparhije o. Stefan i o. Antonije koji organizuju veronauku za decu i dele humanitarnu 
pomoc Srbima i Romima. Orahovac je vec godinu dana najveci i najpoznatiji srpski geto gde nekoliko
stotina ljudi zivi na skucenom prostoru u stalnoj opasnosti od albanskih ekstremista. 
* * *
SNV je dobilo informaciju iz Peci da je jeromonahu Petru Ulemeku, u Peckoj Patrijarsiji, inace 
predstavniku SPC i SNV KiM u administrativnom odboru pecke opstine, UNMIK-ov administrator Alen 
Leroa otvoreno porucio da vise ne dolazi na sastanke Veca jer mu ne mogu garantovati bezbednost. 
Ovo je jedinstven primer gde Srbi zele da saradjuju sa UNMIK-om i lokalnim Albancima, a UNMIK pod 
albanskim pretnjama odvraca Srbe od saradnje u administraciji. Pre par nedelja Albanci su organizovali 
napad na oca Petra. Sva krivica oca Petra i 20tak monahinja u Peckoj Patrijarsiji jeste to sto su Srbi, a 
ne Albanci.

Gracanica, 23. maj 2000.
Zajednicka izjava PAVK-a kojom se osudjuje presuda nad albanskim zatvorenicima u Nisu danas nije 
potpisana zato sto je srpski posmatrac u Vecu Dr Rada Trajkovic insistirala da se u izjavu unese osuda 
kidnapovanja brojnih Srba kao i zahtev za njihovo oslobadjanje. Dr Trajkovic se na danasnjoj sednici 
kao i vise puta do sada posebno zalozila da se konacno razresi pitanje srpskih zatvorenika u Mitrovici 
koji bez ikakvog sudskog postupka vec godinu dana sede u zatvoru.
Na pitanje jednog od albanskih predstavnika u PAVK-u da se prikljuci delegaciji koju danas predvodi g. 
Kusner u poseti Djakovici, Dr Trajkovic je rekla da pristaje ukoliko to moze da podstakne i albanske 
lidere da se solidarisu sa stradalnim srpskim porodicama. Ova odluka je izazvala iznenadjedje u 
UNMIK-u i pravu pometnju medju Albancima.
Neposredno pred poletanje helikoptera UN za Djakovicu g. Kusner je saopstio Dr Radi Trajkovic da ne bi 
bilo dobro da putuje u Djakovicu sa ostalima. Na pitanje koji je razlog za taj predlog - g. Kusner je 
priznao da UN i KFOR ne mogu da garantuju bezbednost srpskom predstavniku u PAVK-u.
* * *
Povodom zvanicnog saopstenja g. Momcila Trajkovica da je dao ostavku na mesto predsednika IO SNV 
KiM kao i nedavnih kritika SNV Mitrovice, protosindjel Sava Janjic, portparol SNV KIM je izjavio za 
stampu:
Srpski pokret otpora na celu sa g. Trajkovicem kao i svaka druga srpska politicka partija na Kosovu i 
Metohiji ima pravo da samostalno deluje ali i moralnu obavezu da se zalaze za zajednicke interese cele 
srpske zajednice. To su pre svega opstanak i ostanak srpskog naroda na vekovnim ognjistima. Da li ce 
SPOT nastaviti da radi u tom pravcu videce se pre svega iz toga da li ce se ovaj pokret koji vec duze 
vremena radi sa blagoslovom Episkopa Artemija i dalje zalagati za jedinstvo srpskog naroda. Cenimo 
sve dosadasnje napore g. Trajkovica i nadamo se da ce on i dalje saradjivati sa nasim Vecem kao i 
clanovi drugih srpskih politickih partija.
* * *
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SNV KiM je zamisljeno kao koordinativno telo u kome deluju predstavnici raznih politickih partija pod 
blagoslovom Crkve. Buduci da Vece nije partija ili politicki pokret moguci su i razliciti prilazi resavanju 
problema ali je i neophodna svest da borba za jedinstvene ciljeve i uzajamno postovanje razlicitosti 
predstavlja jedini nacin da Srbi kao narod prezive. SPC nije politicka partija ali predstavlja temelj bez 
koga nema zdrave srpske politike na Kosovu i Metohiji. Cilj SNV ce i dalje ostati ideja da okupi sve Srbe 
bez obzira na politicku pripadnost i da vodi konstruktivnu politiku uslovne saradnje koja jedino moze da 
pomogne nasoj zajednici u Pokrajini. 
* * *
Nazalost postoje oni koji misle da je resenje u upornom bojkotu institucija, politickog procesa i konacnoj 
propasti misije. Mi smo vrlo dobro svesni da je pod dosadasnjom administracijom na Kosovu nas narod 
doziveo pravu Golgotu, ali isto tako dobro znamo da bez odmerene saradnje sa medjunarodnom 
zajednicom nema nikakvog resenja jer nam niko nece pomoci ako sami sebi ne pomognemo. Zato smo i 
odlucili da u ovako nepovoljnim okolnostima ipak cinimo napore da medjunarodnu zajednicu privolimo 
na neke ustupke nasem narodu i vidimo znacajne pozitivne pomake. Nesaradjivati sa medjunarodnom 
misijom veoma je lako tamo gde funkcionise ekonomski i administrativni kontinuitet sa prethodnom 
vlascu na Kosovu, ali to je jedini izbor tamo gde Srbi izolovani i ugnjeteni zavise od korice hleba koju im 
donose vojnici KFOR-a ili humanitarne organizacije. 
* * *
Iako postujemo pravo pojedinaca da se sa nama ne sloze po pitanju nacina saradnje sa 
medjunarodnom zajednicom iskreno ocekujemo da nasi kriticari pored retorike pokazati i konstruktivna 
alternativna resenja. Do sada to nismo videli niti culi. Stavise raspaljena retorika i optuzivanja samo su 
kontraproduktivna i sluze za lokalnu upotrebu kao i licne politicke ambicije. Stav po kome SNV svojim 
ucescem u administraciji spasava neuspelu misiju sasvim je paradoksalan. Da li je nas cilj da misija UN 
propadne ili da se ona konacno ostvari i ispune svi zahtevi Rezolucije 1244?

Gracanica 23, maj. Episkop Atanasije i Randjel Nojkic juce su bili sa nasim narodom u Pristini. Juce je u 
pristinskom hramu Sv. Nikole odsluzena sveta liturgija na kojoj je prisustvovalo oko 50 vernika koji su 
na sluzbu dosli u pratnji KFOR-a. U akciji pomoci za preostalih 300 Srba u Pristini Eparhija je nedavno 
podelila novcanu pomoc sakupljenu od priloznika. Lokalni svestenici o. Miroslav i o. Radivoje redovno 
obilaze nase vernike i odnose humanitarnu pomoc, neretko izlazuci se i sami opasnosti buduci da cesto 
putuju bez pratnje KFOR-a. 
* * *
Danas, 23 maja ep. Atanasije, Randjel Nojkic i Kosara Gavrilovic (IOCC iz Amerike) posetili su dom 
staraca u Pristini. Dom sada nosi ime "Majka Tereza" i donedavno je u njemu bilo 84 Srba, a sada ih je 
70, posto su dvoje umrli, a 11 lica je prebaceno u uzu Srbiju preko Crvenog Krsta. Jedna starija 
Srpkinja je trenutno u bolnici jer je sama izasla u grad i odmah bila pretucena od Albanaca. Predstavnici 
SPC i SNV su preuzeli i spisak potrebnih lekova koji ce biti nabavljeni za nase ljude u Domu.
Inace uslovi u domu su vrlo pristojni i starije osobe su uredne i zive u cistim prostorijama. Albansko 
osoblje nam je izaslo u susret, bili su vrlo ljubazni i sa nama su govorili srpskim jezikom. Pored Srba u 
Domu je najvise Albanaca. Zatekli smo i jednu Muslimanku, jednu Hrvaticu i jednog Madjara. Buduci da 
Dom vise ne prima nikakvu novcanu pomoc od UNMIK-a Eparhija rasko-prizrenska je poklonila 1000 DM 
za potrebe starih ljudi i zahvalila osoblju sto korektno brinu o starijim Srbima. Svim stanarima Doma 
podeljeno je po jedno uskrsnje jaje, kolaci i voce koje su spremile sestre manastira Gracanica. 
* * *
SNV KiM vodi pregovore sa organizacijom IOCC (International Orthododz Christian Charities) iz 
Baltimora (Medjunarodna pravoslavna humanitarna organizacija) i izgradnji zajednicke humanitarne i 
distributivne mreze za srpske enklave. Ova ugledna americka pravoslavna organizacija koja deluje vec 
duze vremena na nasim prostorima uspesno je u toku rata vrsila humanitarnu misiju sa manastirom 
Decani u metohijskoj oblasti.
* * *
U manastiru Gracanica Dr Rada Trajkovic, g Randjel Nojkic i protosindjel Sava danas su vodili razgovore 
sa predstavnicima Svetske Banke o mogucnostima ulaganja u srpske krajeve na Kosovu i Metohiji. U 
ime Svetske banke sastanku su prisustvovali gospoda Mitra i Devictor.

IZ DANA U DAN
18.-19. MAJ
UBIJEN SRBIN ZAPOSLEN U UNMIKU
PRISTINA - Telo Srbina Petra Topoljskog, zaposlenog u regionalnoj administraciji UN u Pristini, juce je 
pronadjeno nedaleko od tog grada, gotovo nedelju dana posle njegovog nestanka, saopstio je Unmik. 
Portparol Unmika Suzan Manuel izjavila je agenciji Beta da su Albanci, takodje zaposleni u Unmiku, vec
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izvesno vreme pretili Topoljskom (25).

Protest Srba u Kosovskoj Mitrovici
BLOKIRAN "SUD OVK"
Kosovska Mitrovica - Oko hiljadu Srba protestovalo je i juce u severnoj Mitrovici zbog nezakonitog 
odugovlacenja pocetka sudjenja Srbima i Romima pritvorenim u mitrovickom zatvoru koji vec 35 dana 
strajkuju gladju. Uporedo sa njima, dvadesetak clanova njihovih porodica takodje strajkuje gladju na 
stotinak metara dalje od Okruznog zatvora.
Zamenik okruznog javnog tuzioca u Mitrovici Milan Bigovic, rekao je na protestu da ce "od ishoda nase 
borbe zavisiti sudbina Srba, Roma, Goranaca i onih Albanaca koji su za miran suzivot". Okupljeni su na 
te reci burno reagovali, smatrajuci da je zajednicki zivot nemoguc. Ucesnici protesta su zatrazili odlazak 
iz mitrovickog suda svih sudija Albanaca, koji su, po njima, "pristrasni i ekstremni". Clan regionalnog 
Srpskog nacionalnog veca u Mitrovici Milan Ivanovic je na skupu rekao da se u istoriji pravosudja nije 
dogodilo da pritvorenici zahtevaju sudjenje. "Pritvoreni u zatvoru u Mitrovici traze sudski postupak, jer 
su nevini", dodao je Ivanovic.
Okupljeni su potom protest nastavili ispred Okruznog suda u Mitrovici, polusatnom "blokadom" ove 
ustanove. "Dosli smo da deblokiramo sud OVK", rekao je jedan od ucesnika protesta. (Beta)

DVA ZATVORENIKA ODBILA LECENJE U KOSOVU POLJU
Kosovska Mitrovica - Cetvorica strajkaca gladju u Kosovskoj Mitrovici, koji se trenutno nalaze u bolnici, 
juce su odbili ponudu predstavnika medjunarodne zajednice da ih, zbog bezbednosti, prebaci na lecenje 
u bolnicu u Kosovu Polju. Toj nameri se usprotivio i konzilijum lekara mitrovicke bolnice. Strajkaci 
gladdju koji se nalaze na lecenju u pismu javnosti navode da "odbijaju lecenje u drugim bolnicama na 
Kosovu, sem mitrovicke, ponavljajuci zahtev da im se ubrza sudski proces".
Pritvorene Srbe i Rome i juce je posetio komandanat multinacionalne brigade Kfora na severu Kosova 
francuski general Pjer de Saki de San. (Beta)

Zakazana sudjenja osmorici Srba i petorici Albanaca
MOGUCE OSLOBADJANJE PETORICE SRBA
Kosovska Mitrovica - Osmorici Srba i petorici Albanaca, pritvorenim u zatvoru u Mitrovici, bice sudjeno 
od juna do avgusta, saznaje Beta u izvorima regionalne medjunarodne uprave. Navodi se, takodje, da 
je medjunarodnom sudiji, koji ce biti clan sudskog veca, Kristijanu Kafamaru, upucen zahtev za 
oslobadjanje Radovana Apostolovica, Nebojsu Mutavdzica, Gorana Kostica, Milana Dimica i maloletnog 
Vladana Vucetica. Svi oni su optuzeni za laksa krivicna dela, a odgovor medjunarodnog sudije se 
ocekuje naredne nedelje.
"Ocekujem pozitivan odgovor sledece nedelje, jer ne postoji dovoljno dokaza protiv te petorice 
pritvorenika", kazao je Betin izvor. On navodi da ce u periodu od juna do avgusta biti odrzano sudjenje 
osmorici Srba i petorici Albanaca. U mitrovackom zatvoru, koji je pod medjunarodnom upravom, 
pritvoreno je ukupno 37 Srba, pet Roma, 19 Albanaca i tri Ukrajinke.
Prvom je zakazano sudjenje Miroslavu Vuckovicu, za 6. jun, a sudija ce biti Mahmut Halimi. Tog dana ce 
se suditi i Burimu Rami, optuzenom za ubistvo.
Ljuljzemu Ademiju, sudice se u odsustvu 3. jula. Ademi je jedan od cetvorice pritvorenika koji su u 
februaru pobegli iz zatvora. Tada su jos pobega dva Srbina i jedan Goranac. Nakon toga, 12. jula, 
sudice se Lazaru Gligorovskom, a za sudiju je odredjen opet Mahmut Halimi. Valimiru i Zoranu 
Jovanovicu pocece sudjenje 19. jula, a za sudiju je odredjen ljusta Nesrim, koji ce voditi i prosec protiv
Zvezdane Simic, zakazan za 1. avgust. Optuzenom za ubistvo Miljaimu Saciriju sudjenje ce poceti 15. 
juna, a Fazliju Suljaju i Samiju Haziriju, optuzenim za isto delo, pocetak sudjenja je zakazan za 17. juni. 
Sudjenje Hisenu Kacikuu, optuzenom za pokusaj ubistva, sudjenje ce poceti 22. jula, a Mustafi Sulji, 
optuzenom za isto delo, 26. jula. (Beta)

Delegacija kanadske Vlade u Gracanici
POMOC KANADE 91 MILION DOLARA
Gracanica - Delegacija kanadske Vlade upoznala je u Gracanici predstavnike Srpskog nacionalnog veca 
Kosova i Metohije da ce Kanada izdvojiti 91 milion dolara za Srbe na Kosmetu.
"U pitanju je pocetnih 91 milion dolara, koji su, izmedju ostalog, namenjeni za kupovinu i montazu 
digitalne telefonske centrale u Gracanici i pokretne ambulante za Srbe u selima kod Kosovske 
Kamenice", rekao je Srni otac Sava Janjic, dodajuci da je tokom prekjucerasnjeg susreta bilo reci o 
realizaciji vise projekata kanadske Vlade namenjenih Srbima na Kosovu. Otac Sava je napomenuo da ce 
o trosku Vlade Kanade na Kosmet stici i 12 lica koja ce raditi u kancelarijama u srpskim sredinama kako 
bi se otpocelo sa organizacijom lokalne samouprave. (Srna)
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19.-20. MAJ
Nastavljen protest Srba u Kosovskoj Mitrovici
ALBANCI NE MOGU DA SUDE SRBIMA
Kosovska Mitrovica - Vise hiljada Srba sa severa Kosova protestovalo je juce ispred zgrade Okruznog
suda, trazeci pravdu za zatvorene Srbe i Rome koji od 10. aprila strajkuju gladju. U zatvoru u Kosovskoj 
Mitrovici, koji se nalazi pored zgrade suda, gladju strajkuju 42 Srba i Roma, trazeci da im se odmah 
organizuje sudjenje i da im ne sude albanske sudije. Oni su u zatvoru u proseku deset meseci.
Predsednik Izvssnog odbora Srpskog nacionalnog veca kosovskomitrovackog regiona Vuko Antonijevic 
zatrazio je da pritvorenim Srbima i Romima sude srpske sudije po jugoslovenskim zakonima. On je 
rekao da je zdravstveno stase pritvorenika iz dana u dan sve teze i odbacio tvrdnje predstavnika PAVK 
da SNV manipulise zatvorenicima i gradjanima na severu Kosova.
Clan SNV Vasilije Galjak je optuzio sefa UNMIK Bernara Kusnera da je na Kosovu osnovao "zatvore za 
Srbe i odlucio da Srbima sude Albanci". "To necemo dozvoliti, boricemo se za istinu i pravdu svim 
sredstvima", rekao je on i dodao da Srbi moraju da se vrate na Kosovo posto na tu pokrajinu "imaju 
tapiju".
Srbi koji su juce protestvovali ispred zgrade Okruznog suda prethodno su ulicama severnog dela 
Kosovske Mitrovice organizovali "mars pravde". (Beta)

Agencija Rojters o ubistvu srpskog sluzbenika UN na Kosovu
TOPOLJSKI UBIJEN POSLE OPTUZBE ZA RATNE ZLOCINE U LISTU DITA
Pristina - Srbin Petar Topoljski koji je, radeci za UN na Kosovu, ubijen pre neki dan, bio je optuzen za 
ratne zlocine u jednom albanskom casopisu neposredno pre ubistva, javlja Rojters. Ovo otkrice je 
izazvalo snaznu osudu UNMIK-a, koji je cesto upozoravao lokalnu stampu na albanskom jeziku da 
objavljivanje imena ljudi koji se optuzuju za navodne ratne zlocine moze ohrabriti pojedince da uzmu 
pravdu u svoje ruke. Telo 25 godina starog Topoljskog, koji je izboden na smrt, pronadjeno je blizu 
Pristine pocetkom nedelje. On je nestao prosle nedelje, dok je bio na radnom zadatku.
U lokalnom albanskom listu Dita objavljen je, krajem proslog meseca, tekst u kome se Topoljski 
optuzuje da je bio clan paravojnih jedinica tokom proslogodisnjih borbi na Kosovu i da je ucestvovao u 
sprovodjenju terora nad Albancima. Policija veruje da je ovaj tekst, u kome su dati detalji o mestu rada 
i kretanja Topoljskog, mogao da izazove njegovo ubistvo.
U UNMIK-u, gde je Topoljski bio zaposlen kao prevodilac, rekli su da ne postoje nikakvi dokazi o 
njegovoj umesanosti u bilo kakve zlocine. (FoNet)

UBISTVO U CENTRU PRISTINE
Pristina - U centru Pristine, prekjuce oko devet casova ubijen je jedan covek, saopstio je KFOR. Zrtva je 
vlasnik kioska kod autobuske stanice u Pristini, gde je i ubijen. U trenutku zlocina vidjen je beli 
"mercedes" kako se brzo udaljava.
Vojna policija je saopstila da je jedna njena patrola u stali blizu sela Suva Reka nasla odsecenu ljudsku 
glavu u stanju raspadanja. (FoNet)
* * *
Kosovska Mitrovica - Dragan Peric (70) ubijen je u petak u vucitrnskom selu Gojbulja, saopstio je Centar 
za mir i toleranciju u Kosovskoj Mitrovici. Peric je ubijen iz vatrenog oruzja oko 18.30 casova, dok je 
cuvao stoku nedaleko od lokalnog puta. Motiv tog ubistva je, navodi se u saopstenju, kradja stoke, a 
pocinili su ga "albanski teroristi i lopovi". (Beta)

DIPLOMIRALA CETVRTA KLASA LOKALNIH POLICAJACA
Pristina - Cetvrta klasa polaznika policijske akademije zavrsila je juce osmonedljni kurs, saopsteno je u 
Pristini. U toj grupi od 218 polaznika, bilo je 204 Albanca, 11 Srba, cetiri pripadnika turske nacionalnosti 
i "jedan pripadnik ostalih manjina", saopstila je Misija OEBS na Kosovu. Iako su juce dobili diplome, ta 
grupa policajaca ce imati jos 80 dodatnih casova u regionalnim centrima za obuku, otvorenim u Peci, 
Gnjilanu i Prizrenu.
Takav regionalni centar uskoro ce biti otvoren i u Pristini. U glavnom centru za obuku loklanih policajaca 
u Vucitrnu, sada nastavu pohadjaju dve grupe kursista.
Peta klasa, sa 287 polaznika, diplomirace za mesec dana, a sesta klasa, koja ce nastavu poceti da 
pohadja u ponedeljak, imace, prema najavama, 397 polaznika. U toj grupi ce, kako se navodi u 
saopstenju, biti 69 zena, 38 Srba i 49 pripadnika manjina. (Beta)

OEBS FORMIRA OPSTINSKE IZBORNE KOMISIJE
Pristina - Misija OEBS na Kosovu saopstila je da je Centralna izborna komisija odobrila osnivanje 
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opstinskih izbornih komisija. Duznost tih komisija bice da neutralno i nepristrasno savetuju clanove 
politickih partija, koalicija, gradjnaskih pokreta i nezavisnih kandidata. One ce imati zadatak da pomazu 
i imenuju osobe koje ce raditi na glasackim mestima i imace od tri do pet clanova, a cinice ih lokalno 
stanovnistvo.
Medjunarodne uprava najavljuje da ce lokalni izbori na Kosovu biti odrzani na jesen. (Beta)

20-21. MAJ
Srpski zatvorenici u Mitrovici uslovili Kusnera
PREKID STRAJKA AKO NAM SUDE SRBI
KOSOVSKA MITROVICA (Tanjug) - Na zboru u subotu vise hiljada Srba ispred Okruznog zatvora u
Kosovskoj Mitrovici u kome je utamniceno 37 Srba i petorica Roma, lider mitrovickih Srba Oliver
Ivanovic je procitao uslove pritvorenika koje ce zatvorenici licno dostaviti sefu civilne misije UN na
Kosmetu Bernaru Kusneru prilikom njegove danasnje posete zatvoru.
Pritvorenici zahtevaju da im umesto sudija Albanaca sude srpske sudije, ili delioci pravde nezavisne
strane, a da se za sve pritvorenike u proglasi nadleznim sud u Kosovskoj Mitrovici.
Pritvorenici traze da se hitno zakazu sudjenja za one za koje postoje pravni osnovi za to, da se sa
slobode brane oni koji su osumnjiceni za navodno ucinjeno lakse krivicno delo i da se iz zatvora
oslobode svi oni za koje ni posle vise meseci pritvora nema cvrstih dokaza krivice zbog koje su
pritvoreni, te da se svi slucajevi preispitaju.

UNMIK pokusava da popise Srbe na Kosovu
UCENOM DO PODATAKA
Perfidan nacin za registraciju srpskog stanovnistva
KOSOVSKA MITROVICA - Srbi koji su ostali na Kosovu odbijaju da ucestvuju u popisu stanovnistva koji
sprovodi medjunarodna zajednica. Nova "vlast" je, ipak, pronasla nacin da dodje do neophodnih 
podataka o Srbima i njihovoj imovini na perfidan, ali providan nacin.
Srbi iz sela Plemetine u obilickoj opstini dali su novinaru "Glasa" formular koji su im podelili predstavnici
Odeljenja za javne komunalne poslove UNMIK-a naslovljen kao "Zahtev za oslobadjanje od uplate za 
struju, vodu i komunalne usluge u periodu od oktobra 1999. do marta 2000. godine. Zahtev je trebalo 
da se preda Centru za socijalni rad najkasnije do 28. aprila ove godine.
Na sumnju da na taj nacin UNMIK hoce da popise Srbe ljude su navele rubrike na trecoj i cetvrtoj
stranici formulara u kojima je neophodno upisati imena clanova domacinstva pretplatnika, starost i
srodstvo sa glavom porodice, imena svih ljudi koji stanuju na toj adresi i tacan iznos prihoda (od rente,
kirije, biznisa, penzije, socijalne pomoci, novca koji stize izvan Kosova i ostale izvore finansiranja).
Izjavu treba da potpise i jedan svedok. Ljudima je pripreceno da ce im, ukoliko ne popune formular, biti
iskljuceni struja i voda i to sve u periodu kada na Kosovu niko ne placa komunalije. Srbi su shvatili o 
cemu je rec, pa su odbili da popune formulare iako znaju da ce ih kazne stici u vidu enormnih racuna i
iskljucenja struje i vode.

UBIJEN NA "GRANICI"
KURSUMLIJA - Grupa naoruzanih Albanaca sa Kosova ubila je u cetvrtak Milana Milovanovica u podrucju 
uz administrativnu granicu Srbije sa Kosovom, u blizini Kursumlije, tvrde srpski izvori iz te oblasti.
Milovanovicevo telo pronadjeno je izmedju sela Vukojevac i Tasevac u kursumlijskoj opstini.

21.-22. MAJ
PUCNJAVA U GNJILANU
Pristina - Jedna osoba je u Lipljanu preminula od rana nanetih vatrenim oruzjem, saopstila je juce 
policija UNMIK-a.
Lekari KFOR-a pokusali su da pomognu zrtvi i prebacili je u pristinsku bolnicu, ali nisu uspeli da je 
spasu. Slucaj je predat Regionalnoj jedinici za ubistva koja je, nakon istrage uhapsila suprugu zrtve.
UNMIK je saopstio i da su tri osobe juce kidnapovale jednog Albanca. 
Pripadnici KFOR-a uhapsili su i coveka koji je pre nekoliko dana kolima pregazio cetiri osobe u Djakovici.
U pucnjavi u jednom kaficu u centru Gnjilana ranjene su dve zene . (Beta)

Demanti OEBS
POPISIVACI RADE PO PROPISIMA
Kosovska Mitrovica - Organizacija za evropsku bezbednost i saradnju, saopstila je juce da na 
punktovima za popis gradjana na severu Kosova nisu uocene nikakve nepravilnosti u dosadasnjem toku 
te akcije.
Na racun clanova Zajednickog tima za registraciju stigle optuzbe da pojedino osoblje na punktu za popis 
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u severnoj Mitrovici "ne postuje kulturno poreklo pojedinaca koji zele da se popisu". U optuzbi stoji da 
su popisivaci prilikom registarcije kosovskih Albanaca "koristili srpski jezik i cirilicu". Ispitujuci istinitost 
optuzbi, OEBS je utvrdio da nijedna od tih optuzbi nije istinita. "OEBS snazno odbacuje sve optuzbe i 
izrazava svoje poverenje u profesionalizam svih zaposlenih pri Zajednickom timu za registraciju 
stanovnistva", navodi se u saopstenju. (Beta)

Poslednjeg dana vikenda Kfor uhapsio sedmoricu Albanaca
POGINUO POLJSKI VOJNIK
PRISTINA (Beta) Jedan poljski vojnik je ubijen u juznom delu Kosovske Mitrovice, a vise Albanaca u tom 
grada i u Kosovu Polju privedeno je zbog krsenja policijskog casa i nelegalnog posedovanja oruzja, 
saopstili su juce predstavnici KFOR-a i UNMIK policije u Pristini.
Vojnik iz sastava poljske jedinice u juznom delu Mitrovice poginuo kada je slucajno aktivirao licno 
naoruzanje.
U saopstenju UN policije navodi se da je, takodje u juznom delu Mitrovice, preksinoc uhapseno petoro 
Albanaca zbog krsenja policijskog casa koji je u tom podeljenom gradu na snazi od ponoci do 6 ujutro. 
Medju uhapsenima bio je i jedan pripadnik Kosovskog zastitnog korpusa, kod koga je pronadjeno oruzje
za koje nije imao dozvolu za posedovanje i nosenje.
U Kosovu Polju su prekjuce uhapsena dva Albanca, takodje zbog nedozvoljenog posedovanja i nosenja 
oruzja.
Portparol UNMIK-a Suzan Manuel potvrdila je da se sef UNMIK-a Bernar Kusner prekjuce dogovorio sa 
42 pritvorenika koja su strajkovala gladju u Okruznom zatvoru u Kosovskoj Mitrovici da prvo sudjenje
pocne 25. ili 26. maja. Nakon dogovora s Kusnerom pritvoreni Srbi i Romi prekinuli su strajk gladju.
Manuel je prenela novinarima da UNMIK ulaze napore da ukljuci srpske sudije u rad Okruznog suda u 
Mitrovici i da u tom smislu, posto sudije Srbi na severu Kosova odbijaju ucesce u tamosnjim sudskim
telima, da angazuje sudije Srbe iz drugih delova pokrajine.
Manuelova je objavila da je juce zvanicno pocela da funkcionise lokalna vlast u Malisevu, mestu 
tridesetak kilometara jugozapadno od Pristine.
Komitet za zastitu ljudskih prava iz Gnjilana saopstio je da je u gnjilanskoj ulici Ive Lole Ribara pre cetiri 
dana zapaljena kuca Roma Tacedina Ibraimija. U kuci niko nije ziveo, jer se vlasnik s porodicom nalazi u
izbeglickom logoru u Makedoniji. Pozar je podmetnut kada je u Gnjilanu pocelo da se prica o nameri te
porodice da se vrati kuci.
* * *
U Mogili, multietnickom selu vitinske opstine, preksinoc su oko 21 cas izgorela dva objekta u pozaru koji 
su podmetnuli albanski ekstremisti, javili su radioamateri. Srbi iz Mogile porucuju, da nameravaju da se 
organizuju i istom merom uzvrate na napade, ne bi li skrenuli paznju me djunarodnim snagama da
pocnu ozbiljno da resavaju probleme.

U eksploziji zaostale bombe
JEDAN DECAK POGINUO, DVOJICA POVREDJENA
Pristina - Jedno dete je u nedelju poginulo na Kosovu, a njih dvoje ranjeno u eksploziji bombe zaostale 
od proslogodisnjeg bombardovanja SRJ, rekli su izvori KFOR-a i UNMIK. Poginuo je sedmogodisnji 
Dardan Prusi, a ranjeni su Amir Prusi (10) i Driton Voglici (7) koji su pronasli bombu pored puta 
Urosevac-Strpce. Ranjena deca su prevezena u lokalnu bolnicu u Urosevcu.

22.-23. MAJ
Drugi pisu: NEWSWEEK
TACI GUBI U MIRU
- Suvise je rano smatrati ga potrosenom snagom, ali u ovom trenutku izgleda da on nikuda ne vodi - 
priznaje jedan zapadni funkcioner u Pristini. 
Tacijev najveci problem je reputacija gerilskih snaga kojima je nekada komandovao. Nakon sto su se 
Srbi povukli, OVK je brzo formirala svoja ministarstva i lokalne organe vlasti, konfiskovala preduzeca i
stanove i pocela da naplacuje poreze i carine. Gerilci OVK proterali su veliki broj Srba, pljackajuci i
paleci njihove domove i ubijajuci neke koji su odlucili da ostanu. Iako je Taci pristao da raspusti vladu
OVK i nadgledao razoruzavanje u septembru, slucajevi razbojnistva, reketiranja i nezakonitog
oporezivanja i dalje se desavaju.
Taci - koji nikada nije bio povezan ni sa jednom nelegalnom aktivnoscu - priznaje da tu postoji problem. 
"Ne mogu da kazem da su svi komandanti OVK andjeli", priznaje on. "OVK je bila brojna, sa mnogo
rivalskih grupa. Bilo je komandanata koji nisu bili uspeseni u ratu i koji sada nastoje da diskredituju 
OVK".
Medjutim, Taci, koji nije vatreni govornik, nije uspeo da raspali mnogo strasti medju stanovnicima 
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Kosova. Na jugozapadu Kosova, njegovu zvezdu gotovo potpuno je pomracio Romus Haradinaj,
harizmaticni komandant OVK cija partija uziva podrsku lokalnog stanovnistva. Istovremeno, Taci se
suocava sa sve jacim izazovom Ibrahima Rugove, osnivaca mirnog pokreta otpora tokom osamdesetih.
Rugova je povratio kredibilitet koji je izgubio za vreme rata, kada je otisao u Beograd da se sastane sa
Slobodanom Milosevicem. Anketa OEBS-a pokazala je da njegova partija, Demokratski savez Kosova,
uziva podrsku preko 50 odsto biraca.
Taci tvrdi da partija na cijem je on celu ima velike rezerve podrske sirom pokrajine. "OVK je i dalje 
veoma cenjena", kaze on. "Bez OVK ne bi bilo ni NATO intervencije". Bivsi vrhovni komandant prezirno
odbacuje rezultate istraivanja javnog mnjenja. "Ne verujem u ankete", kaze on. "Znam da cemo
pobediti."
NATO snage su obezbedile njegovu poslednju pobedu. Ali, u oktobru ce Taci biti prepusten sam sebi. 

Elektronski mediji precutali kanonizaciju svetaca SPC
VOLOVI IM VAZNIJI
BEOGRAD - "Da li je strah ili naopako i pogibljeno zaziranje od Crkve i svetiteljstva ucutkalo elektronske 
medije u Srbiji, zemlji svetaca i mucenika, da se u nedelju, 21. maja ne nadju u spomen-hramu Svetog 
Save na Vracaru, kada je odrzana centralna proslava dvehiljadite godisnjice hriscanstva, na kojoj je u
sklopu svete arhijerejske liturgije - koju je sluzio patrijarh Pavle - izvrsena svecana kanonizacija devet
svetih novomucenika Srpske pravoslavne crkve navodi se, izmedju ostalog, u saopstenju Informativne
sluzbe SPC "Pravoslavlje pres". 
U saopstenju se podseca da je svecanost obogatilo i prisustvo cudotvorne ikone Presvete Bogorodice
Jerusalimske. 
- Na zalost, ovaj dogadjaj nije bio dovoljan razlog mnogim medijima da emituju prenos ovog istorijskog 
dogadjaja, i tako svetlscu obasjaju srpski narod koji nije mogao biti u Svetosavskom hramu. 
Izgleda da je doslo do odsustva osecanja za svetinju, jer da nije tako ne bi se sirokom auditorijumu, 
umesto ovog svetog i jedinstvenog cina, nudila Grmecka korida u Novom Sadu, na kojoj je Zekonja u
finalnoj borbi pobedio Jablana!" , saopsteno je iz Patrijarsije. 

Protest Albanaca u Djakovici
TACI NAJAVIO OSTAVKU
Djakovica - Situacija u Djakovici juce je bila mirnija, ali u iscekivanju dolaska civilnog administratora za 
Kosovo Kusnera. Zvanicnih potvrda da ce Kusner posetiti Djakovicu jos nema.
"Ili ce administrator za Kosovo Kusner posetiti Djakovicu ili ja vise necu biti clan Prelaznog 
administrativnog veca Kosova, izjavio je Hasim Taci kasno preksinoc na susretu sa clanovima porodica 
osudjenika.
Taci je Djakovicu posetio posto je sud u Peci koji zaseda u Nisu objavio presude za 145 kosovskih 
Albanaca. Da bi otisao u Djakovicu Taci je napustio pre kraja Kongres Demokratske partije Kosova.
Taci je posebno istakao da su Redzep Cosja i Ibrahim Rugova takodje pozvani da dodju u Djakovicu, ali 
da se pozivu nisu odazvali, dok je Kusner rekao da "nema vremena".
Vise od 10.000 Albanaca, prema podacima Rojtersa, okupilo se kasno preksinoc u Djakovici.

Prema pisanju Njujork tajmsa
NA KOSOVU 100 LJUDI POGINULO OD KASETNIH BOMBI I MINA
Pristina - Njujork tajms pise da je vise od 100 ljudi poginulo od mina i neeksplodiranih kasetnih bombi 
na Kosovu, nakon proslogodisnje operacije NATO, a da je skoro 500 ranjeno.
U clanku u kome se upozorava na veliku opasnost koja preti stanovnistvu na Kosovu od zaostalih mina i 
neeksplodiranih bombi, navodi se da je predstavnik UN prekjuce izjavio da je NATO odlozio oznacavanje 
i uklanjanje svojih eksplozivnih naprava. NATO nije pruzio detaljne informacije o vazdusnim napadima u 
kojima je ispustio 1.392 kasetne bombe nad Kosovom do pre dve nedelje, skoro godinu dana od 
okoncanja sukoba, izjavio je menadzer programa Koordinacionog centra UN za razminiravanje Dzon 
Flanagan.
On je dodao da cetiri tima rade na uklanjanju neeksplodiranih kasetnih bombi na Kosovu i da se oni 
nadaju da ce uspeti da ociste do sada 333 poznate lokacije. (Beta)

Oliver Ivanovic, predsednik IO SNV Kosovske Mitrovice
MISIJA UN DO SADA NIJE USPELA
Bijeljina - Predsednik Izvrsnog odbora Srpskog nacionalnog veca Kosovske Mitrovice Oliver Ivanovic 
smatra da misija UN na Kosovu do ovog trenutka nije uspela, jer nije ispunila nijedan od tri bitna uslova 
rezolucije Saveta bezbednosti 1244. U izjavi za bijeljinsku BN televiziju Ivanovic je precizirao da UN na 
Kosovu nisu obezbedile bezbednost, povratak i demokratiju za sve, prenosi agencija Srna.
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Govoreci o ulasku tzv. gracanicke grupe u PAVK, on je ocenio da su srpski lideri iz Gracanice tim 
potezom "dali legitimitet svemu onome sto se dogodilo i za sve ono sto ce se uraditi u njihovom 
mandatu, mimo volje i interesa srpskog naroda". Ivanovic smatra da ucesce u PAVK-u, ucesce u popisu, 
lokalnim izborima i konstituisanju lokalnih vlasti predstavlja elemente koji ce stvoriti privid o stvaranju 
demokratske klime, sto se trazi u navedenoj rezolulciji, kao i "utisak da je misija ovde uspela".
-Bez povratka Srba nema razgovora o uspehu misije medjunrodne zajednice, a povratak Srba u ovom 
trenutku je sudbonosno pitanje za opstanak Srba na ovim prostorima, za opstanak srpstva uopste", 
zakljucio je Ivanovic.

 


